
Referat af korpsledelsesmøde d. 1. november 2023 kl. 18-21.30 på Spejdercenter Holmen 
Til stede: Korpsledelsen: Mathias Faaborg, Kristine Clemmensen-Rotne, Karen Bjerre, Marie Torp Christensen, Alberte Pedersen, Jeppe Englev, Mathias Bjerg, Thomas Frankel Goul, Magnus Kvorning, Signe Marie Obel, Kasper Frandsen, Søren Eriksen. 

Korpskontoret: Martin Larsen, Peter Tranevig, Morten Gade (ref.)

Punkt Est. Tid Start Slut Type Emne Gæster Referat

0 Å-B Personindstilling til DUF's styrelse Indstillingen blev godkendt i skriftlig behandling.
1

00:10 18:00 18:10 Check-in 
2

00:20 18:10 18:30 Å-O Status på indsatser: Medlemsservice

Mikkel Havsland Mikkel Havsland deltog på punktet og gav en status på arbejdet med 
Medlemsservice over de seneste år, herunder de vigtigste resultater, bl.a. 
forbedret UI for ledere og forældre samt dublethåndtering. Fremadrettet 
øget fokus på hastighed, sikkerhed og automatisering.

3

00:20 18:30 18:50 Å-O Status på indsatser: Økonomi

Grete Høgh Larsen Grete Høgh Larsen deltog på punktet og gav en status på arbejdet med 
økonomi og økonomistyring, der generelt har handlet om kvalitet og 
effektivitet. Over de seneste år er der bl.a. indført nyt økonomisystem, nyt 
tidsregistreringssystem og nyt lønsystem, ligesom papirdokumentation er 
afskaffet. I perioden er kvaliteten øget markant, hvilket bl.a. afspejler sig i 
økonomistyring og revisionsprotokoller.

Det er også af afgørende betydning, at der er indført økonomirapportering af 
høj kvalitet, og at forretnings- og procesbeskrivelser er indført. 

Korpsledelsen takkede for orienteringen og for det store arbejde i 
økonomiteamet og i DDS generelt.



4

00:20 18:50 19:10 Å-O Status på indsatser: Nye grupper

Anne Meisner
Anne Meisner deltog på punktet og gav en status på arbejdet med nye 
grupper. Indsatsen har haft fokus på at udvikle og afprøve modeller for 
nystart af grupper. I perioden er der arbejdet på 15 forskellige lokationer, 
særligt i Århus og København.

Arbejdet har ført til etablering af 6 grupper med i alt 240 medlemmer. 
Derudover er udviklet en række manualer og skabeloner.

Korpsledelsen takkede for orienteringen og for indsatsen og glædede sig 
meget over de nye spejdergrupper. Det blev understreget at arbejdet med 
nye spejdergrupper er afgørende for Det Danske Spejderkorps, og at det er 
vigtigt at hele Spejder-Danmark er med til at tage imod de mennesker, der 
gerne vil være en del af spejderfællesskabet. Det kan for eksempel være 
grupper, der skal lave “aflæggere” eller divisioner, der skal tage imod spæde 
spejdergrupper og støtte dem i deres learning by doing. 

Korpsledelsen har et ønske om at  arbejdet med nye grupper udvikles til en 
egentlig vækststrategi, der bl.a. eksperimenterer med organisationsformer. 

5

00:20 19:10 19:30 Å-O Status på indsatser: Bæredygtighed

Tobias Lau, Tine Tolstrup Tine Tolstrup og Tobias Lau deltog på punktet og gav en status på arbejdet 
med bæredygtighed.

I perioden er der i forlængelse af udviklingsplanen lavet en afdækning af 
bæredygtighedsområdet i DDS, bl.a. med en workshop på sidste års 
korpsrådsmøde og en dialog med fællesorganisationen omkring 
bæredygtighedsvejledning.

I foråret vedtog korpsledelsen en politik for grøn bæredygtighed. Derudover 
er der igangsat et projekt med grøn bålmad, der bl.a. er finansieret af 
Friluftsrådet. Herudover har Korpsledelsen prioriteret midler til en ansættelse 
af Tobias Lau, der nyligt er startet som projektleder.

Årets korpsrådsmøde sætter fokus på bæredygtighed. Andre kommende 
indsatser er et informationsunivers på dds.dk, nyt bæredygtighedsmærke, 
ny kogebog mv. Det er en ambition at aktivere bestyrelserne i 
bæredygtighedsarbejdet, i første omgang med en 
spørgeskemaundersøgelse. Endelig er der så småt i gang med rekruttering 
af frivillige på bæredygtighedsområdet.

Korpsledelsen takkede for orienteringen og noterede sig, at der er meget 
store forskelle på bæredygtighedsområdet inden for Det Danske 
Spejderkorps. Bæredygtighedsområdet er ikke mindst særligt vigtigt for de 
unge spejdere, som vi skal være meget opmærksomme på at lytte til i en 
ungdomsorganisation.



6

00:20 19:30 19:50 Å-B Retningslinjer for bæredygtighed i fællesorg.

Tobias Lau, Tine Tolstrup Tine Tolstrup og Tobias Lau deltog som gæster på punktet. 

Signe Marie præsenterede indstillingen og lagde vægt på, at vejledningen er 
et udkast til hvordan man kan rumme bredden i fællesorganisationen.

Der var stor enighed i korpsledelsen om at en god proces havde nået frem til 
et optimistisk og løsningsorienteret udkast. Der er ambition om at gøre 
endnu mere i fremtiden, herunder er der ikke mindst mod på at udrulle 
bæredygtighedsvejledningen til hele Det Danske Spejderkorps, inkl. 
grupperne.

Korpsledelsen godkendte indstillingen med stor begejstring. 
7 00:20 19:50 20:10 Pause
8

00:20 20:10 20:30 Å-O Status på indsatser: Samvær

Morten Blok Hellesøe Morten Blok Hellesøe deltog under punktet og gav en status på arbejdet 
med samvær og tryghed. 

Der er bl.a. blevet afholdt webinarer og onlinekurser, ligesom politik, 
vejledning, vedtægter og procedurer på området er gennemgået og 
revideret, herunder også i Eksklusionsnævnet, hvor der er udført et meget 
vigtigt stykke arbejde. Derudover er der indgået samarbejde med andre 
NGO’er mv. Senest er der indgået et samarbejde med foreningen Social 
Space, der har deltaget på beredskabsmøder før PUF og PLan og deltager på 
korpdsrådsmødet.

Samværsområdet har også været i fokus i GSAT-certificering og WOSM’s 
Safe from Harm-selfassessment.

Fremadrettet er der fokus på forebyggelse, herunder bl.a. stort fokus på 
trivsel i ungefællesskaber. Herudover på hvordan man genetablerer de gode 
relationer efter hændelser, der har udfordret fællesskabet.

Korpsledelsen roste indsatsen. Det er enormt vigtigt for Det Danske 
Spejderkorps, at vi har orden i sagerne på området, og at vi arbejder med 
forebyggelse og trivsel blandt de mange børn og unge, vi har ansvaret for. 
Der er meget stor tillid til arbejdet fra korpskontoret og eksklusionsnævnet.

9 00:10 20:30 20:40 L-B Ankesag Fortroligt punkt grundet personsag.
10

00:10 20:30 20:40 Å-B Ambitioner og mål for grundkurser i DDS

Marie Torp Christensen præsenterede indstillingen på vegne af Udvalget for 
Grundkurser.
 
Indstillingen er udtryk for, at udvalget har arbejdet med målene for 
grundkurser og hvordan de kan operationaliseres i nogle forholdsvist 
ambitiøse dogmer og en taksonomi, udvalget kan arbejde ud fra.

Korpsledelsen bakker op om indstillingen, herunder den økonomiske 
prioritering indstillingen er udtryk for. 



11
00:10 20:40 20:50 Å-O Korpsrådsmøde 2023

Morten Gade orienterede kort om tidsplanen for korpsrådsmødet. Der 
udsendes præcise tidspunkter.

12

00:10 20:50 21:00 L-O Onboarding af ny korpsledelse

Mathias Faaborg orienterede om arbejdet. Der er et stærkt og diverst 
kandidatfelt, og det lover godt. Onboardingen er allerede begyndt, bl.a. i 
forbindelse med kandidat-tur. 

13
00:05 21:00 21:05 Økonomirapport Q3

Morten Gade orienterede kort om økonomisk status, som tegner til et 
positivt resultat - også mere positivt end forecast til korpsrådsmødet. 

14

00:05 21:00 21:10 Nyt fra generalsekretæren

Nye studentermedhjælpere (Sara - Sciencepirater og Jacob - Nye grupper)
Donationskampagne (Sølvspejder) lige på trapperne.
DDS har meldt sig ind i den grønne tænketank, Concito.
Videoserie til nye og potentielle ledere annonceret.
Porteføljgegrupper omdøbt til udvalg.
Ungdomsdelegat indstillet på baggrund af åbent opslag. 
Spændende nyt bæredygtighedsinitiativ på vej fra Spejder Sport: Preloved.
Positiv fondsdialog omkring Spejdercenter Holmen. 

15

00:10 21:10 21:20 Nyt fra spejdercheferne

Forespørgsel via Spejderne om at arbejde for 16-års valgret til EU-
Parlamentet. Det er korpsledelsen meget positiv overfor jf. arbejdet med 
mærkesager.
DDS er inviteret til møde hos ministeren for landdistrikter. Kristine deltager.

16 00:10 21:20 21:30 Check-ud

(B) Beslutning


